
Go Getter Level 1 

 

TO BE = Sloveso „být“ 

1. Kladné věty 

Nezkrácené tvary Zkrácené tvary  

I am happy. I‘m happy. Já jsem šťastná/ý. 

You are happy. You‘re happy. Ty jsi šťastná/ý. 

He/ She/ It is happy. He/ She/ It‘s happy. On/ Ona/ Ono je šťastný/ á/ é. 

We are happy. We’re happy. My jsme šťastní. 

You are happy. You‘re happy. Vy jste šťastní. 

They are happy. They‘re happy. Oni jsou šťastní. 

 

Stažené tvary se používají především v hovorové řeči. 

 

2. Záporné věty 

Plné tvary Zkrácené tvary  

I am not happy. I’m not happy. Já nejsem šťastná/ý. 

You are not happy. You aren’t happy. Ty nejsi šťastná/ý. 

He/ She/ It is not happy. He/ She/ It isn’t happy. On/ Ona/ Ono není šťastný/ á/ é. 

We are not happy. We aren’t happy. My nejsme šťastní. 

You are not happy. You aren’t happy. Vy nejste šťastní. 

They are not happy. They aren’t happy. Oni nejsou šťastní. 

 

3. Otázky a krátké odpovědi 

 

 

Krátké odpovědi  

Yes, I am.  No, I’m not. Ano, jsem. Ne, nejsem. 

Yes, you are. No, you aren‘t. Ano jsi. Ne, nejsi. 

Yes, he/ she/ it is. No, he/ she/ it isn‘t. Ano, je. Ne není. 

Yes, we are.  No, we aren’t. Ano, jsme. Ne, nejsme. 

Yes, you are. No, you aren‘t. Ano, jste. Ne, nejste. 

Yes, they are. No, they aren‘t. Ano, jsou. Ne, nejsou. 

 

 

Otázka  

Am I a superhero? Jsem superhrdina? 

Are you a superhero? Jsi superhrdina? 

Is he/ she/ it a superhero? Je on/ ona/ ono superhrdina? 

Are we superheroes? Jsme superhrdinové? 

Are you superheroes? Jste superhrdinové? 

Are they superheroes? Jsou superhrdinové? 



 

THERE IS/ THERE ARE  

1. Kladné věty 

There is orange juice in the fridge. V lednici je pomerančový džus. 

There are two phones on the table. Na stole jsou dva telefony. 

There are some CDs next to the TV. Vedle televize jsou nějaká CD. 

 

Vazba there is/ there are se používá k vyjádření toho, že někdo nebo něco někde je. 

S podstatnými jmény v jednotném čísle se používá there is, s podstatnými jmény v množném čísle 

potom there are. 

Zkrácený tvar existuje pouze u there is = there’s. There are zkrácený tvar nemá. 

 

2. Zápor  

There isn’t a tree in the graden.  Na zahradě není žádný strom. 

There aren’t any cars in the street. Na ulici nejsou žádná auta. 

 

3. Otázky 

Is there a tree in the garden?  Je na zahradě nějaký strom? 

Yes, there is.  No, there isn’t.  Ano, je.  Ne, není. 

Are there any cars in the street? Jsou na ulici nějaká auta? 

Yes, there are. No, there aren’t. Ano, jsou.  Ne, nejsou. 

 

Při tvorbě otázek se vymění pořadí there a is/are.  

There is a cat on the bed. – Is there a cat on the bed? 

 

V otázkách a záporných větách se před podstatnými jmény v množném čísle používá any.  

Are there any cars? There aren’t any cars. 

 

 

 

 



HAVE GOT = mít 

1. Kladné věty 

 I (have got) brown eyes. Já mám hnědé oči. 

You’ve got (have got) brown eyes. Ty máš hnědé oči. 

He/ She/ It’s got (has got) brown eyes. On/ Ona/ Ono má hnědé oči. 

We’ve got (have got) brown eyes. My máme hnědé oči. 

You’ve got (have got) brown eyes. Vy máte hnědé oči. 

They’ve got (have got) brown eyes. Oni mají hnědé oči. 

 

2. Záporné věty 

I haven’t got (have not got) brown eyes. Já nemám hnědé oči. 

You haven’t got (have got) brown eyes. Ty nemáš hnědé oči. 

He/ She/ It hasn’t got (has not got) brown eyes. On/ Ona/ Ono nemá hnědé oči. 

We haven’t got (have not got) brown eyes. My nemáme hnědé oči. 

You haven’t got (have not got) brown eyes. Vy nemáte hnědé oči. 

They haven’t got (have not got) brown eyes. Oni nemají hnědé oči. 

 

3. Otázky a krátké odpovědi 

Otázky  Krátké odpovědi  

Have I got a dog? Mám psa? Yes, I have. No, I haven’t. Ano, mám. Ne, nemám. 

Have you got a dog? Máš psa? Yes, you have. No, you 
haven’t. 

Ano, máš. Ne, nemáš. 

Has he/ she/ it got a 
dog? 

Má psa? Yes, he/she/it has.  
No, he/she/it hasn’t. 

Ano, má. 
Ne, nemá. 

Have we got a dog? Máme 
psa? 

Yes, we have. No, we haven’t. Ano, máme. Ne, nemáme. 

Have you got a dog? Máte psa? Yes, you have. No, you 
haven’t. 

Ano, máte. Ne, nemáte. 

Have they got a dog? Mají psa? Yes, they have. No, 
Itheyhaven’t. 

Ano, mají. Ne, nemají. 

 

What have you got? –   I’ve got a hamster!  Co máš? - Mám křečka! 

Při tvorbě otázek se vymění pořadí have a podmětu.  

V krátkých odpovědích se nepoužívá got: Have you got a pencil? – Yes, I have. 

 

CAN = moci, umět 

1. Kladné a záporné věty  

Kladné věty  Zápor  

I can cook. Já umím vařit. I can’t cook. Já neumím vařit. 

You can cook. Ty umíš vařit. You can’t cook. Ty neumíš vařit. 



He/ She/ It can 
cook. 

On/ Ona /ono umí 
vařit. 

He/ She/ It can’t 
cook. 

On/ Ona /ono neumí vařit. 

We can cook. My umíme vařit. We can’t cook. My neumíme vařit. 

You can cook. Vy umíte vařit. You can’t cook. Vy neumíte vařit. 

They can cook. Oni umí vařit. They can’t cook. Oni neumí vařit. 

 

2. Otázky a krátké odpovědi 

Otázky  Krátké odpovědi  

Can I run fast? Umím běhat 
rychle? 

Yes, I can. No, I can’t. Ano, umím./ Ne, 
neumím. 

Can you run fast? Umíš běhat rychle? Yes, you can. No, you 
can’t. 

Ano, umíš./ Ne, 
neumíš. 

Can he/she/it run 
fast? 

Umí běhat rychle? Yes, he/she/it can. No, 
he/she/it can’t. 

Ano, umí./ Ne, neumí. 

Can we run fast? Umíme běhat 
rychle? 

Yes, we can. No, we can’t. Ano, umíme./ Ne, 
neumíme. 

Can you run fast? Umíte běhat 
rychle? 

Yes, you can. No, you 
can’t. 

Ano, umíte./ Ne, 
neumíte. 

Can they run fast? Umí běhat rychle? Yes, they can. No, they 
can’t. 

Ano, umí./ Ne, neumí. 

 

What can you do? -  I can run fast.  Co umíš? - Umím rychle běhat. 

Při tvorbě otázek se vymění pořadí can a podmětu:   They can play football. - Can they play football? 

 

PRESENT SIMPLE = přítomný čas prostý 

1. Kladné věty 

I get up at 7. Vstávám v 7. 

You get up at 7. Vstáváš v 7. 

He/ She/ It gets up at 7. Vstává v 7. 

We get up at 7. Vstáváme v 7. 

You get up at 7. Vstáváte v 7. 

They get up at 7. Vstávají v 7. 

 

Přítomný čas se používá, když mluvíme o věcech, které děláme pravidelně, nebo pokud mluvíme o 

zvycích. 

 

Ke slovesu ve 3. osobě jednotného čísla přidáme -s nebo -es: 

-s přidáváme po většině sloves: 

 He plays music. - Hraje hudbu.    She visits her friends. – Navštěvuje přátele.  

 

 



-es přidáme, pokud sloveso končí na -ss, -sh, -ch, -x, -o:  

He watches TV. – Dívá se na televizi. 

 

-ies přidáme, pokud sloveso končí na sohlásku + -y (fly, tidy): 

 She flies to Rome. Ona lítá do Říma.   He tidies his room. – On si uklízí pokoj. 

 

2. Adverbs of frequency = frekvenční příslovce 

Používají se k vyjádření toho, jak často něco děláme. 

 

They always do their homework. – Oni si vždy dělají domácí úkoly. 

I am usually late. – Obvykle chodím pozdě. 

She often plays the piano. – Často hraje na klavír. 

You sometimes get up late. – Někdy vstáváš pozdě. 

He never goes to the gym. – On nikdy nechodí do posilovny.   

 

Frekvenční příslovce (always, usually, often, sometimes, never) stojí mezi podmětem a hlavním 

slovesem: 

They usually have lunch at home. – Oni většinou obědvají doma. 

 

U slovesa to be (být) stojí frekvenční příslovce za ním:  

She is never at home. – Ona není nikdy doma. 

 

3. Záporné věty 

Nezkrácené tvary Zkrácené tvary   

I do not like snakes. I don’t like snakes. Nemám rád hady. 

You do not like snakes. You don’t like snakes. Nemáš rád hady. 

He/She/It does not like snakes. He/She/It doesn’t like snakes. Nemá rád/ráda/rádo hady. 

We do not like snakes. We don’t like snakes. Nemáme rádi hady. 

You do not like snakes. You don’t like snakes. Nemáte rádi hady. 

They do not like snakes. They don’t like snakes. Nemají rádi hady. 

 

K vytvoření záporu používáme pomocné sloveso do not/ don’t, u sloves ve 3. osobě jednotného čísla 

používáme pomocné sloveso does not/ doesn’t. 

 



4. Otázky a krátké odpovědi 

Otázky  Krátké odpovědi  

Do I play the guitar? Hraji na kytaru?  Yes, I do. / No, I don’t. Ano, hraji. / Ne, nehraji.  

Do you play the 
guitar? 

Hraješ na 
kytaru? 

Yes, you do. / No, you 
don’t. 

Ano, hraješ. / Ne, 
nehraješ. 

Does he/she/it play 
the guitar? 

Hraje na kytaru? Yes, he/she/it does. / No, 
he/she/it doesn’t. 

Ano, hraje. / Ne, nehraje. 

Do we play the 
guitar? 

Hrajeme na 
kytaru? 

Yes, we do. / No, we 
don’t. 

Ano, hrajeme. /Ne, 
nehrajeme. 

Do you play the 
guitar? 

Hrajete na 
kytaru? 

Yes, you do. / No, you 
don’t. 

Ano, hrajete. / Ne, 
nehrajete. 

Do they play the 
guitar? 

Hrají na kytaru? 
 

Yes, they do. / No, they 
don’t. 

Ano, hrají. / Ne, nehrají.  

 

Otázka u přítomného prostého času se tvoří: pomocné sloveso do, does + podmět + hlavní sloves. 

 

QUESTION VERBS = Tázací zájmena   

Who is Matt? Kdo je Matt? 

What do you eat for breakfast? Co snídáš? 

When is the football game? Kdy je ten fotbalový zápas? 

Where are the girls? Kde jsou holky? 

Whose bag is it? Čí je to taška? 

How many cats has she got? Kolik má koček? 

 

 

 


